
    P r o t o k ó ł   Nr XVIII/2012 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 21 marca 2012 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 15.45 

 

Radni obecni: 

 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. Niemiec Wojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Szajna Anna 

11. Trygar Krystyna  

12. Tutak Piotr 

13 Węgrzyn Maria 

 14. Stączek Jerzy  

 

Radni nieobecni : 

 

 1. Zygmunt Ołowiańczyk  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca Prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego     - Pani Grażyna Borek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn,  

- Sołtysi 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania 

inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk sportowych wraz z infrastrukturą  

w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont obiektów małej 

architektury , zagospodarowanie i urządzanie terenu zieleni wraz z miejscami postojowymi 

w Zarszynie". 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 

rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 

gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Zarszyn, na cele niezwiązane z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wynajem sal i świetlic  

 w obiektach użyteczności publicznej, stanowiących własność Gminy Zarszyn. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Długiem oraz nadania 

statutu.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Zarszynie oraz nadania 

statutu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Bażanówce. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Jaćmierzu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Nowosielcach. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Odrzechowej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Zarszynie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do "Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na 

lata 2011-2016". 

21. Wolne wnioski i zapytania. 

22. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

23. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na  wniosek Wójta zaproponował  

wprowadzenie  następujących  zmian w porządku obrad:. 

-  włączenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej         

na lata 2012-2022; 

- zdjęcie z porządku obrad w pkt. 9 - projektu uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk sportowych 

wraz z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont 

obiektów małej architektury , zagospodarowanie i urządzanie terenu zieleni wraz z miejscami 

postojowymi w  Zarszynie"; 

- w miejsce w/w projektu uchwały wprowadzić projekt uchwały o treści: zmiana uchwały własnej  

Nr XI/58/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 1 września 2011 r.   w sprawie  zaciągnięcia pożyczki 

na wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk 

sportowych wraz z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa  

i remont obiektów małej architektury , zagospodarowanie i urządzanie terenu zieleni wraz  

z miejscami postojowymi w Zarszynie”. 

 

W/w propozycje zmian w porządku obrad poddane pod głosowanie przyjęte zostały jednomyślnie. 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  
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Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

     uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

7. Podjecie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

 na lata 2012 – 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XI/ 58/ 2011 Rady Gminy 

       Zarszyn z dnia 1 września 2011 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 

      finansowanie zadania inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk sportowych wraz 

      z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont 

      obiektów małej architektury , zagospodarowanie i urządzanie terenu zieleni wraz  

     z miejscami postojowymi w Zarszynie". 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

      na rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 

      gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy, na cele niezwiązane z potrzebami  

      zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wynajem sal i świetlic  

      w obiektach użyteczności publicznej, stanowiących własność Gminy Zarszyn. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Długiem oraz 

      nadania statutu.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Zarszynie oraz 

       nadania statutu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

     Szkole Podstawowej w Bażanówce. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

      Szkole Podstawowej w Jaćmierzu. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy      

      Szkole Podstawowej w Nowosielcach. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

       Szkole Podstawowej w Odrzechowej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

      Szkole Podstawowej w Zarszynie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do "Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi 

        na lata 2011-2016". 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

24. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu  z poprzedniej  sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych  
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referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali : 

- Radna Alfreda Gierad zapytała o termin rozpoczęcia prac związanych modernizacją boiska 

sportowego w Odrzechowej w ramach przyjętego do realizacji zadania z Programu  „ Odnowy 

Wsi”; 

 

- Radny Janusz Dębski poprosił Wójta o skomentowanie  wyników ogłoszonego przetargu na 

budowę sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej. Jednocześnie zapytał z jakich przyczyn wynika  tak 

duża rozpiętość między wartością kosztorysową tego zadania , a wartościami zaproponowanymi  

przez poszczególnych oferentów oraz czy będzie zachowany termin realizacji  tej inwestycji. 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział: 

- Radnej Alfredzie Gierad mówiąc, iż  w Ramach Programu Odnowy Wsi realizowanych jest  na 

terenie gminy kilka  zadań tj,. w Pielni, Zarszynie, Posadzie Zarszyńskiej i Odrzechowej.  

Wykonawca  został wyłoniony w drodze przetargu i po przerwie zimowej rozpoczęte jesienią  

2011 r. prace zostaną wznowione. Mają one być ukończone do końca czerwca 2012 r.  

 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu informując , iż do przetargu na budowę sieci kanalizacyjnej  

w Odrzechowej przystąpiło 17 oferentów. Rozpiętość tych ofert jest dość znaczna. Następnie Wójt 

zaznaczył, że chętni do przetargu otrzymują taką samą dokumentację, w której jednoznacznie 

określane są materiały, jakie mają być użyte do procedury. Zgodnie z ustawą o zamówieniach 

publicznych zadanie to będzie realizowane za najniższą cenę  wyłonioną w przetargu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iż Rada Gminy powyższe 

sprawozdania przyjęła. 

 

 

Ad. 6. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym, iż w dniu 20 lutego                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

2012 r. Pan Zygmunt Ołowiańczyk złożył pisemną rezygnację z pełnienia funkcji radnego Gminy 

Zarszyn. Swoją  decyzję uzasadnił trudną sytuacją rodzinną i osobistą. W art. 190 ustawy z dnia 16 

lipca 1998 r. - Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw, 

wymieniono przypadki , w  których można stwierdzić wygaśnięcie mandatu radnego. W ust. 1 pkt. 

2 cytowanego artykułu określono, że wygaśnięcie mandatu radnego następuje m.in. wskutek 

pisemnego zrzeczenia się mandatu. Przedmiotowa uchwała zostanie doręczona zainteresowanemu, 

jak również przesłana wojewodzie oraz komisarzowi wyborczemu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo złożone przez Pana 

Zygmunta Ołowiańczyka. Następnie poinformował, że Pan Zygmunt Ołowiańczyk uczestnicząc  

w posiedzeniu Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej podtrzymał swoje 

stanowisko i poprosił o solidarne zagłosowanie za podjęciem w/w uchwały.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Następnie pod nieobecność Pana Zygmunta Ołowiańczyka , Przewodniczący Rady Gminy złożył  
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w imieniu własnym jak i Radnych podziękowanie za długoletnią wspólną współpracę w Radzie 

Gminy Zarszyn. 

 

Ad. 7.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  z którego wynika, iż Powiat Sanocki 

zwrócił się z prośbą o udzielenie pomocy finansowej na działalność promocyjną Powiatu 

Sanockiego. Promocja ta będzie miała miejsce  podczas uroczystości wręczenia sztandaru 21 

Batalionowi Logistycznemu Strzelców Podhalańskich z Rzeszowa i będzie polegać na : 

zamieszczeniu informacji o gminie w materiałach promocyjnych,zamieszczeniu informacji o 

gminie w materiałach prasowych, promocji gminy podczas uroczystości poprzez stoiska 

reklamowe, prezentację gminy w czasie wizyty Prezydenta RP w Sanoku związanej z nadaniem 

sztandaru . Po podjęciu w/w uchwały zostanie zawarta umowa pomiędzy Gminą Zarszyn,  

a Powiatem Sanockim, w której będą  określone szczegółowe warunki przekazania i rozliczania 

dotacji. 

 

 - Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 20 marca br. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekt uchwały. Jednocześnie Przewodniczący Komisji zapytał Wójta , na kiedy 

została zaplanowana jest uroczystość z udziałem Pana Prezydenta RP w Sanoku.  

 

- Wójt Gminy odpowiedział, że uroczystość wręczenia  sztandaru 21 Batalionowi Logistycznemu  

z Rzeszowa połączona z wizytą Prezydenta RP   zaplanowana jest na dzień 21 września  br. w 

Miasteczku Galicyjskim w Sanoku. W trakcie tej uroczystości Gmina  Zarszyn  będzie mogła  

promować się poprzez różnego rodzaju materiały promocyjne, wystawę  objazdową,   stoiska 

reklamowe i na ten cel planowana jest do przekazania ze środków budżetu gminy w formie dotacji 

kwota  w wysokości 5 tys. zł. Warunki przekazania i rozliczenia dotacji zostaną określone  

w umowie zawartej pomiędzy Gmina Zarszyn, a Powiatem Sanockim.  

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. Uchwała podjęta została 

większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn na lata 2012 – 2022. 

 

-  Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek  wyjaśniła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na lata 2012 -2022 są  skutkiem podjętych uchwał i zarządzeń Wójta Gminy. Następnie 

odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.   

 

-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 – 2012. Uchwała  
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podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych Uchwała stanowi załącznik do  

protokołu.  

 

Ad. 9.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 rok.  

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek poinformowała o  autopoprawce  Wójta polegającej na 

zwiększeniu  dochodów o 23 tys zł. Omówiła tę zmianę w odniesieniu do projektu uchwały 

prezentowanej   na posiedzeniu Komisji w dniu 20 marca 2012 r. Wydatki pozostają bez zmian. 

Następnie omówiła projekt zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. po stronie dochodów jak  

i wydatków wraz z tą autopoprawką Wójta. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że na każdej sesji wprowadzane są zmiany w uchwale budżetowej, tak jest i tym razem. 

Członkowie Komisji po dokonanej analizie i wyjaśnieniach Skarbnik Gminy pozytywnie 

zaopiniowali projekt zmian w uchwale budżetowej poza jednym wyjątkiem, tj.: 

w § 2 rozd. II Wydatki majątkowe dział 01010 Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi kwotę 

17 500,00 zwiększyć o 10 tys. zł skreślając z dz. 754 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa”  rozdz. 75404 Komendy Wojewódzkie Policji kwotę 10 tys zł 

W § 3 wykreślić pkt. 2 o treści: Ustala się  wpłatę na rzecz Komendy Wojewódzkiej Policji w 

Rzeszowie na pokrycie kosztów funkcjonowania Policji w kwocie 10 tys. zł na zakup środków 

trwałych z przeznaczeniem dla Komendy Powiatowej Policji w Sanoku i Posterunku Policji Gmin 

Besko i Zarszyn.  Członkowie Komisji wnioskowali o wykreślenie w/w  zadania i nie 

przekazywanie kwoty 10 tys. zł dla potrzeb Policji, lecz o przeznaczenie jej  chociażby na potrzeby 

OSP na terenie  Gminy Zarszyn.  

 

- Radna Krystyna Trygar proponowała, aby tę kwotę   przeznaczyć na umocnienie 50 m  brzegu 

rzeki (rowu)  przy ulicy Rzecznej w Posadzie Zarszyńskiej, gdzie powstała wyrwa, która  zagraża 

bezpieczeństwu mieszkańców  tej ulicy dojeżdżającym samochodami.  

 

- Radny Wojciech Niemiec proponował, aby kwotę 3  tys zł przeznaczyć na system alarmowania  

i mobilizacji jednostek OSP na terenie gminy z wykorzystaniem wiadomości tekstowych 

przekazywanych siecią telefonii komórkowej, w odniesieniu do jednostek OSP nie wchodzących  

w skład KSRG. 

 

Po dalszej dyskusji postanowiono,iż kwota 10 tys. zł pozostanie w dziale II Wydatki majątkowe,bez 

konkretnego wskazania zadania do realizacji.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał w pierwszej kolejności pod głosowanie 

poprawkę Komisji Finansów Budownictwa i  Gospodarki Komunalnej polegającą na wykreśleniu  

z projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. Działu 754 . rozdz. 75404  

- kwoty  10 tys zł i przeniesienie tej kwoty do działu II Wydatki majątkowe oraz skreślenie  w  § 3  

pkt. 2. 

Wniosek Komisji poddany pod głosowanie  przyjęty został jednomyślnie.  

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

całość projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  na 2012 r. wraz z przyjętą  

poprawką Komisji Finansów  Budownictwa i Gospodarki Komunalnej. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie  zmiany uchwały 

własnej Nr XI/ 58/ 2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 1 września 2011 r. w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki na wyprzedzające  finansowanie zadania inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk 

sportowych wraz  z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa  

i remont  obiektów małej architektury , zagospodarowanie i urządzanie terenów zieleni wraz  

z miejscami postojowymi w Zarszynie". 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż realizacja w/w inwestycji nie 

przebiegała zgodnie z planowanym harmonogramem prac. Wydatkowano zaledwie 301 877,14 zł na 

planowaną kwotę  1 158 000 zł. Dlatego nie uruchomiono w całości przyznanej pożyczki w BGK  

(wykorzystano 104 699,72 zł).Nie wykonane prace zgodnie z aneksami do umowy z wykonawcą 

przesunięto do realizacji na 2012 r.. W związku z tym  sporządzony został nowy projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie w/w zadania inwestycyjnego,  

w którym zmianie ulega zapis  § 1 ust. 1  i otrzymuje brzmienie: 

„Wysokość zaciągniętej pożyczki wynosić będzie : 

a) w 2011 roku 104 699,72 zł, 

b) w 2012 roku 301 221,19 zł”. 

Gmina realizując takie działanie może otrzymać niskoprocentowa pożyczkę (ok.1%) udzielaną 

przez Bank Gospodarstwa Krajowego ze środków budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie 

kosztów kwalifikowanych ponoszonych na realizację działań w ramach PROW, które w 2012 roku 

wynoszą 301 221,19 zł. 

 

-Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 20 marca br. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie sprawie  zmiany uchwały własnej Nr XI/ 58/ 2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia  

1 września 2011 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające  finansowanie zadania 

inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk sportowych wraz  z infrastrukturą w Odrzechowej, 

Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont  obiektów małej architektury , 

zagospodarowanie i urządzanie terenów zieleni wraz z miejscami postojowymi w Zarszynie". 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy  na rok 2013 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem, iż zgodnie z ustawą z dnia 20 lutego 2009 r.  

o funduszu sołeckim rada gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody 

na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym.  Uchwałę taką rada gminy ma obowiązek podjąć 

do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy.  Środki funduszu muszą być przeznaczone 

na realizację przedsięwzięć, które zgłoszone są wójtowi we wniosku przez sołtysa wsi do dnia  

30 września poprzedzającego rok budżetowy. Przedsięwzięcia muszą spełniać inwestycyjne 

warunki: być  zadaniami własnymi gminy, służyć poprawie życia mieszkańców, być zgodne ze 

strategią rozwoju gminy.  Mogą być przeznaczone na pokrycie wydatków służących likwidacji  

skutków klęsk żywiołowych. Wysokość środków przyznanych na sołectwo określa wójt do dnia  
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31 lipca według ściśle określonych w ustawie zasad. Wielkość funduszu będzie uzależniona od 

kondycji finansowej gminy oraz od liczby mieszkańców sołectwa. Gmina może odzyskać  część 

kwoty wydanej w ramach funduszu sołeckiego w formie dotacji celowej. W zależności od 

wysokości dochodów gminy budżet państwa zwróci od 10 do 30 %. Refundacja będzie dotyczyła 

wydatków poniesionych w roku poprzedzającym rok otrzymania zwrotu. Rada Gminy ma 

kompetencję zwiększyć środki funduszu ponad wysokość obliczoną według ustawowego wzoru, 

jednakże tych środków nie wlicza do wydatków wykonanych, od których przysługuje częściowy 

zwrot z budżetu państwa.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że powyższy projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji w dniu 20 marca 2012 r.  

W trakcie przeprowadzonej burzliwej dyskusji ze strony radnych padały jednocześnie głosy za 

utworzeniem i nie utworzeniem środków  funduszu sołeckiego w budżecie na 2013 r. Przeważały 

głosy, iż dotychczasowa  realizacja zadań ze środków  funduszu sołeckiego dała dobre efekty, gdzie 

społeczeństwo danej miejscowości decydowało o wydatkowaniu tego typu środków na konkretne 

działania w danej miejscowościach. W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Komisji dodał , iż  

środki funduszu sołeckiego  stanowią wydatki bieżące gminy które według wyjaśnień Skarbnika 

Gminy musimy „mocno” ograniczać, ponieważ w wieloletniej prognozie finansowej budżet gminy 

może docelowo   nie mieścić  się w odpowiednich wskaźnikach. Następnie Przewodniczący 

Komisji dodał,  iż po przeprowadzonym głosowaniu  członkowie Komisji jednomyślnie ( 8 głosami 

„za”) wyrazili zgodę  na nie wyodrębnianie w budżecie gminy na 2013 r.  środków na utworzenie 

funduszu sołeckiego. Jest to wprawdzie ograniczanie działania mieszkańcom , ale Radni  muszą  

dbać o całość budżetu gminy.  

 

- Radna Alfreda Gierad powiedziała, iż zdaje sobie sprawę co to jest budżet gminy  i wie, że przez 

ostatnie  trzy lata – w których  były realizowane zadania z funduszu sołeckiego-  nasze 

miejscowości wiele zyskały. Obecnie  z uwagi na coraz trudniejszą sytuację budżetową  gminy, 

gdzie na działalność oświatową wydatkowane są znaczne kwoty,  a  Rada Gminy nie podjęła 

ostatnio uchwał o reorganizacji szkół w Bażanówce i Nowosielcach niestety z  „bólem serca” , ale 

będzie głosować za nie wyodrębnianiem w budżecie gminy środków na fundusz sołecki,  obecnie  

tylko na 2013 r. 

 

- Sołtys Pielni Pan Aleksander Michalak stwierdził, że w ramach środków z funduszu sołeckiego 

udało się już  zrealizować wiele zadań. M.in. poprawiono wizerunek miejscowości , domów 

ludowych, domów  strażaka itp. i jeszcze niektóre zadania zostały do ukończenia, ale skoro w 

budżecie gminy nie ma  na ten cel środków, to trudno, że  nie będą mogły być one  kontynuowane 

w 2013 r.  Jednocześnie sołtys zapytał, czy  w  sytuacji, w której  Rada Gminy nie uchwali środków 

na fundusz sołecki na 2013 r., w budżecie gminy znajdzie się odpowiednia  pula środków na zakup 

paliwa celem wykaszania gruntów gminnych, karczowania zakrzaczeń itp.. 

 

- Sołtys Franciszek Gajewski zaznaczył, że „będziemy trzymać Radnych za słowo, że jest to 

jednorazowe działanie” i myśli, że tak  będzie, ponieważ  źle by się  stało, gdyby już w przyszłości 

nie było tworzenia  funduszu sołeckiego z podziałem na poszczególne miejscowości gminy.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział Sołtysowi Michalakowi , iż w budżecie gminy nie 

ma żadnych zabezpieczonych środków na wykaszanie gruntów gminnych.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy  na rok 2013 środków 
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 stanowiących fundusz sołecki. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 

głosowało 13 radnych , 1 radny wstrzymał  się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 12. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył  ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa 

drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy, na cele niezwiązane  

z potrzebami  zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem informującym ,iż zajęcie pasa drogowego 

na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg wymaga 

zezwolenia zarządcy drogi w drodze decyzji administracyjnej . Zezwolenie dotyczy :prowadzenia 

robót w pasie drogowym, umieszczania w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej 

niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, umieszczania 

w pasie drogowym obiektów budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu drogowego oraz reklam, zajęcia pasa drogowego na prawach wyłączności. 

Za zajęcie pasa drogowego pobiera się opłatę. Przy ustalaniu wysokości stawek uwzględnia się: 

kategorię drogi, rodzaj elementu zajętego pasa drogowego, procentową wielkość zajmowanej  

szerokości jezdni, rodzaj zajęcia pasa drogowego i rodzaj urządzenia lub obiektu budowlanego 

umieszczonego w pasie drogowym. W związku z powyższym organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego w drodze uchwały ustala dla dróg, których jest zarządcą ,wysokości 

stawek opłaty za zajęcie 1 m² pasa drogowego. Podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne  

i niezbędne jako podstawa do wydawania decyzji  na  zajęcie pasa dróg gminnych Gminy Zarszyn.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że na posiedzeniu Komisji w dniu 20 marca 2012 r. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekt uchwały, Jednocześnie zapytał jak wysokie w przybliżeniu kwoty  

z  tytułu stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych będą  wpływać do budżetu 

gminy. 

 

- Pan Bogusław Rakoczy  - Kierownik Referatu GKP w UG Zarszyn wyjaśnił, że będą to w skali 

roku kwoty w wysokości 1000 - 1500 zł.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

-Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których 

zarządcą jest Wójt Gminy, na cele niezwiązane z potrzebami  zarządzania drogami lub potrzebami 

ruchu. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.   

 

Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wynajem sal i świetlic w obiektach użyteczności 

publicznej, stanowiących własność Gminy Zarszyn. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem, iż w załączniku do uchwały podano propozycje 

stawek(brutto) za wynajem sal i świetlic w domach ludowych i remizach, które nie obejmują opłat 

za media, ponieważ  rozliczane są one po zakończeniu imprezy wg. odczytu z liczników  

 (dot. wesel, zabaw, uroczystości rodzinnych).Rada Gminy podjęła już uchwałę w sprawie zasad 

korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz sposobu ustalania cen 

i opłat za korzystanie z tych obiektów i urządzeń, gdzie ustalono jakie jednostki i organizacje 

organizujące zabawy i dyskoteki zwolniono z odpłatności za wynajem sal.  
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował o rozpatrzeniu projektu uchwały na posiedzeniu Komisji w dniu 20 marca 2012 roku 

i oznajmił, że projekt został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie  ustalenia wysokości opłat za wynajem sal i świetlic w obiektach użyteczności publicznej, 

stanowiących własność Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14-15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dwoma 

tematycznie powiązanymi projektami uchwał,  tj: 

 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Długiem oraz nadania statutu; 

 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Zarszynie oraz nadania statutu. 

 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Długiem  

i Zespołu Szkół z siedziba w Zarszynie z uzasadnieniem  , iż zgodnie z ustawą  z dnia 7 września 

1991r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2004r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) organ prowadzący szkoły 

różnych typów może połączyć je w zespół. Połączenie Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w 

Zarszynie oraz Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Długiem jest wynikiem funkcjonowania tych 

szkół we wspólnej bazie lokalowej oraz ma na celu usprawnienie funkcjonowania i zarządzania 

tymi szkołami.Malejąca liczba uczniów, a tym samym wzrost kosztów utrzymania szkół, powoduje 

potrzebę ekonomizacji i racjonalizacji zarządzania tymi placówkami.  

Z uwagi na fakt, że łączone szkoły znajdują się w tych samych budynkach, uczniowie korzystają ze 

wspólnych stołówek, bibliotek, sal gimnastycznych. Szkoły ogrzewane są ze wspólnej kotłowni, 

posiadają wspólne zasilanie energetyczne, przyłącza wodne i kanalizacyjne.  

W wyniku połączenia w zespoły wyżej wymienionych placówek, każda nieruchomość zarządzana 

będzie przez jednego dyrektora, co przyniesie nie tylko oszczędności finansowe, lecz również 

w znacznym stopniu usprawni realizację zadań administracyjno-organizacyjnych. 

Do projektów uchwał załączone zostały akty założycielskie oraz projekty statutów zespołów szkół. 

Zgodnie z projektem aktów założycielskich szkoły zachowują wcześniej ustalone obwody szkolne. 

W projekcie statutu proponuje się utworzenie jednej rady pedagogicznej, jednej rady rodziców.   

Połączenie szkół stwarza warunki lepszego zarządzania wykwalifikowaną kadrą pedagogiczną przy 

zmniejszającej się liczbie oddziałów, albowiem w obecnych warunkach część nauczycieli uzupełnia 

etat w obu szkołach, bądź pracuje na podstawie dodatkowej umowy, co w tym stanie nastręcza duże 

trudności organizacyjne. Stworzenie zespołu pozwoli także na lepsze zarządzanie bazą lokalową, 

zwłaszcza wykorzystanie specjalistycznych pracowni, sprzętu dydaktycznego i bazy sportowej.  

Gmina Zarszyn uzyskała, zgodnie z art. 62 ust. 5b ustawy o systemie oświaty, pozytywną opinię 

Podkarpackiego Kuratora Oświaty w Rzeszowie w sprawie połączenia w zespoły wyżej 

wymienionych szkół. Zgodnie z art. 62 ust. 3 ustawy o systemie oświaty akt założycielski został 

zaopiniowany przez rady pedagogiczne czterech szkół.  

 

 

Poniżej przedstawiono informacje na temat prognoz liczebności szkół i oddziałów w latach 2012-

2017, a także odnośnie wydatków i przewidywanych oszczędności: 
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Tabela 1.  Liczba uczniów i oddziałów – prognoza na lata 2011-2017 

 

Nazwa  

szkoły 

Wyszczególnienie  

2011/2012 2012/2013 2013/2014 2014/2015 2015/2016 2016/2017  

Liczba 

uczniów 

Liczba 

oddz. 

Liczba 

uczniów 

Liczba 

oddz. 

Liczba 

uczniów 

Liczba 

oddz. 

Liczba 

uczniów 

Liczba 

oddz. 

Liczba 

uczniów 

Liczba 

oddz. 

Liczba 

uczniów 

Liczba 

oddz. 

SP 

Długie  
113 7 116 7 107 7 108 7 103 7 109 7 

SP 

Zarszyn 
141 7 144 7 149 7 141 7 141 7 144 7 

Gimn. 

Długie 
143 6 132 6 142 6 136 6 142 6 127 6 

Gimn. 

Zarszyn 
169 

8 
154 7 146 7 126 6 129 6 137 6 

  

Z powyższych danych wynika, że liczba uczniów, w najbliższych pięciu latach,  

w szkołach podstawowych utrzymuje się na zbliżonym poziomie, co ma związek z tym, że  

w 2011 r. roczne obowiązkowe przygotowanie przedszkolne rozpoczęły dzieci z dwóch roczników 

2005 i 2006 /jedne z najliczniejszych w Gminie od kilku lat/. Z kolei w gimnazjach daje się 

zauważyć znaczny spadek liczby uczniów, a co za tym idzie – liczby oddziałów.  

Warto zaznaczyć, że jeszcze w roku szkolnym 2006/2007 Gimnazjum w Długiem liczyło 199 

uczniów i 9 oddziałów, natomiast Gimnazjum w Zarszynie 211 uczniów i 9 oddziałów. 

 

 
Tabela 2. Wydatki na utrzymanie szkół – lata 2009r. do 2011r. 

Nazwa  

szkoły 

Wyszczególnienie   

2009 

 

2010 

 

2011 

Różnica 

/2011-2009/ 

 

 

Wydatki 

bieżące 

Wynagrodze

nia 

Wydatki 

bieżące 

Wynagrodze

nia 

Wydatki 

bieżące 

Wynagrodze

nia 
Wydatki 

bieżące 
Wynagrodzenia 

 

SP Długie 
87 331,57 600 240,99 130 269,66 614 562,18 151 623,67 709 109,14 

64 292,10 108 868,15 
 

Gim. Długie 
65 643,83 895 083,95 23 451,29 928 466,48 155 550,67 1 037 11,03 

89 906,84 142 029,08 
 

SP Zarszyn 
113 007,58 843 841,00 166 569,54 861 158,75 172 760,10 914 769,72 

59 752,52 70 928,72 
 

Gim. Zarszyn 
101 144,11 1 041 681,39 150 252,44 1 045 483,07 150 351,19 1 129 645,15 49 207,08 87 963,76  

Razem: 263 158,54 409 789,71  

 

Z powyższych danych wynika, ze zaledwie w ciągu dwóch lat wydatki na utrzymanie tych 

czterech szkół wzrosły o kwotę 263 158,54 zł, natomiast wydatki na wynagrodzenia wzrosły o 

kwotę 409 789,71 zł. 

W związku z tym, analizując liczebność szkół w najbliższych latach oraz ponoszone wydatki, 

zasadne wydaje się być twierdzenie, że wydatki związane z utrzymaniem łączonych szkół będą 

nadal rosły.  
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Tabela 3. Prognozowane skutki ekonomiczne związane z powołaniem Dyrektora Zespołu i Zastępcy: 

Wyszczególnienie 

Dodatki 

funkcyjne 

przed 

zmianami 

Średnie dodatki funkcyjne wynoszą 

obecnie  

dla 4 dyrektorów od 36% do 40%  

 /Zgodnie z regulaminem wysokość 

dodatków dyrektorów szkół wynosi:  

od 20% do 60%; zastępców: od 10% do 

30%  wynagrodzenia zasadniczego/ 

Prognozowana 

oszczędność  

w skali roku 

4 dyrektorów 5 408,51 zł /miesięcznie z uwzględnieniem 

podwyżki 3,8% od września 2012r.  
 17 095,32 zł  

Dodatki funkcyjne po zmianach  

2 dyrektorów 

2 zastępców 

 

3 983,90 zł/ miesięcznie z uwzględnieniem 

podwyżki 3,8% od września 2012r. 

zakładając, że dodatek funkcyjny  

dyrektorów  

wynosiłby 40% a zastępców 20% 

 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu  

Komisji  odbytym w dniu 19 marca 2012 r. poszerzonym o uczestnictwo w niej Wójta Gminy, 

dyrektorów Szkół Podstawowych i Gimnazjów  w Zarszynie i Długiem, nauczycieli, 

przedstawicieli Rady Rodziców, Rady Pedagogicznej debatowano nad w/w projektami uchwał.  

W trakcie tego posiedzenia była prowadzona szeroka dyskusja, w której  przeważały głosy przeciw  

propozycji utworzenia Zespołu Szkół w Długiem i Zarszynie. W trakcie przeprowadzonego 

głosowania wniosek Wójta o utworzenie Zespołów Szkół w Długiem i Zarszynie został odrzucony , 

bowiem za jego przyjęciem głosowało - „0” Radnych , 4 - wstrzymało się od głosu, 3 - Radnych 

głosowało przeciw. W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Komisji dodał,  iż „wszyscy zdajemy 

sobie sprawę z trudnej sytuacji finansowej budżetu związanej z oświatą  i jest to bardzo trudny 

temat i zarazem pilny do rozwiązania. W tej kwestii muszą zostać podjęte bardziej radykalne 

działania , reforma ta powinna  dotyczyć wszystkich placówek oświatowych na terenie gminy 

jedynie wówczas będą pewne oszczędności”. Następnie zwrócił się z prośbą  do  Dyrektorów szkół, 

aby  na przyszłość wspólnie sobie pomagać w rozwiązaniu tej trudnej sytuacji. Na pewno trzeba 

będzie jeszcze raz spróbować rozwiązać nabrzmiały  problem  oświaty. Zaproponował powołanie  

wspólnej   komisji, która wypracowałaby jedno konkretne stanowisko i trzymanie  się tych ustaleń. 

Przewodniczący Komisji dodał także, iż  chciałby,  aby jak najwięcej nauczycieli miało pracę, ale  

niezależnie od tego jakaś decyzja będzie musiała być podjęta.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podkreślił, iż Przewodniczący Komisji w tej 

wypowiedzi zawarł dwa wątki, tj. wyrażenie stanowiska,  co do projektów uchwał negatywnie 

zaopiniowanych  przez członków Komisji  oraz  kwestia druga - związana  z planami 

perspektywicznego  rozwiązania  tego tematu. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 

Konieczny poprosił o zapoznanie Wysokiej Rady  z opiniami czterech Rad Pedagogicznych , które 

nie były prezentowane na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej.  

 

- Inspektor d/s oświaty w Urzędzie Gminy Pani Agnieszka Jakiel odczytała negatywne opinie Rad 

Pedagogicznych szkół  podstawowych w Długiem i Zarszynie oraz gimnazjów  Długiem  

i Zarszynie dotyczące propozycji  utworzenia Zespołów  Szkół z siedzibą w Długiem  

i Zarszynie. Opinie stanowią załącznik do protokołu. W dalszej kolejności Inspektor d/s oświaty 

poinformowała o pozytywnej opinii Podkarpackiego Kuratora Oświaty w sprawie połączenia w 

Zespoły Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Długiem oraz Szkoły Podstawowej 

 i Gimnazjum w Zarszynie , pozytywnej opinii Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu 
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 Oddziału w Zarszynie o utworzeniu powyższych Zespołów oraz negatywną opinię NSZZ 

„Solidarność” Komisja Zakładowa Pracowników Oświaty i Wychowania w Krośnie. Opinie 

stanowią załączniki do protokołu.  

 

- Radny Adam Malik stwierdził, iż  zawsze był zwolennikiem powołania zespołów szkół, a 

równocześnie zaznaczył, że powstanie  trudna sytuacja jeżeli te projekty uchwał nie zostaną 

podjęte. Jest to bowiem kolejna propozycja Wójta przeprowadzenia reformy w oświacie , która  

może być nie przyjęta,  ale co będzie dalej. Cała ta sytuacja odbije się na Radnych, na Wójcie.  

Następnie Radny stwierdził, iż nie przekonują  

Go  argumenty, że na tym stracą  uczniowie, że pogorszy się stan bezpieczeństwa  dla dzieci,  co 

jest nieprawdą,  gdyż dzieci nadal będą uczyć się w tych samych warunkach,  a chodzi tylko o 

zmianę  zarządzania  etatami w tych Zespołach. Nie jest do wprawdzie duża reforma,  ale Radny 

jest zwolennikiem, aby „coś” w  oświacie zaczęło się dziać , zrobić pierwszy krok i dać wójtowi 

pole do działania. 

 

- Radny Krzysztof Bałut stwierdził, iż na obecną chwilę jest przeciwny przeprowadzeniu tego typu 

reform. Utworzenie proponowanych obecnie Zespołów Szkół można  było zrobić  kilka lat 

wcześniej i dziś wiedzielibyśmy „na czym stoimy”. Obecnie, kiedy dyrektorzy szkół zobowiązali 

się do wprowadzenia w swoich jednostkach oświatowych  znacznych planów  oszczędnościowych,  

może najpierw poczekajmy na ich efekty.  

 

- Radny Janusz Dębski zaznaczył, że dla Radnego  nadal aktualne są deklaracje złożone przez 

dyrektorów szkół, że w każdej szkole  przyjęty zostanie do realizacji plan oszczędnościowy. 

Propozycja utworzenia Zespołu Szkół w Długiem i Zarszynie nie wnosi do budżetu wiele 

oszczędności poza obniżeniem dodatków  funkcyjnych dla dyrektorów. Ponadto w Szkole 

Podstawowej w Długiem jest propozycja, by łączyć kilkunastoosobowe oddziały w jeden, a ta 

sytuacja na pewno odbije się na poziomie  nauczania. Biorąc również pod uwagę cytowane opinie 

Rad Pedagogicznych Radny stwierdził, że będzie głosował przeciw podjęciu w/w uchwał. 

 

-Radna Alfreda Gierad zaznaczyła,że zdaje sobie sprawę z trudnej sytuacji w oświacie,  bardzo 

przekonały ją uzasadnienia Rad Pedagogicznych poszczególnych szkół. Radna stwierdziła, że jej 

stanowisko jest takie, aby na tym etapie jeszcze nie zmieniać struktury  organizacyjnej szkół, „gdyż 

na pewno na to czas jeszcze przyjdzie, bo coś w oświacie musi się zmienić”. 

 

 

- Dyrektor Gimnazjum w Zarszynie Pan Leon Szałankiewicz  wskazał na utrudnienia , które 

powstałyby w wyniku utworzenia Zespołu Szkół poprzez np. „komasację etatów”, brak 

odpowiedniej  dyspozycyjności nauczycieli, ograniczenia  pomocy psychologiczno- pedagogicznej, 

ograniczenie pomocy świelicowej. Dyrektor stwierdził,iż  zabierając godziny ponadwymiarowe  

zabieramy   godziny „kartowe” i wówczas to ograniczane są  możliwości organizacyjne, co jest 

sprzeczne z racjonalnym zarządzaniem  placówką oświatową. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że wypowiedź dyrektora 

Szałankiewicza jest przekonywująca, że  nie ma racjonalnych oszczędności  przy próbie tworzenia 

zespołów szkół. To nie w tym kierunku powinna iść reforma w oświacie. Jego zdaniem  nie należy  

burzyć tego co dobrze funkcjonuje, a zmiana   nie przyniesie znaczących oszczędności. Wykazane 

oszczędności  w kwocie 700 tys .zł to kwota, która już wcześniej  pojawiła się w planach 

oszczędnościowych dyrektorów szkół, a wymierne rzeczywiste oszczędności to tylko 17 tys zł 

rocznie.  
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- Radna Krystyna Trygar zaznaczyła,że każdy z dyrektorów broni swoich nauczycieli i zapytała  

co ma dalej zrobić Wójt, jeżeli od września br. braknie środków na wypłatę wynagrodzeń, 

nauczyciele nie poczekają,  a na wydatki bieżące nie wolno brać żadnych kredytów i w tej sytuacji  

trzeba się poważnie  zastanowić. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek zaznaczyła,że aby reformy w oświacie dały wymierne 

efekty oszczędnościowe, oszczędności   należy szukać jedynie w ograniczeniu etatów 

nauczycielskich,  ale pożądane  oszczędności nie rzędu kilkudziesięciu  tysięcy złotych, ale ok. 3 

mln zł. Następnie Skarbnik dodała, że w  dalszej perspektywie  wskaźniki budżetu gminy na 2013, 

2014 r. okazują  się coraz trudniejsze do realizacji. Jeżeli już nie zostaną  rozpoczęte  radykalne 

reformy i  im dłużej taka  sytuacja  będzie trwać,  to  będzie coraz trudniej ten budżet realizować.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył,że „w całej rozciągłości popiera 

reformę w oświacie, ale te proponowane działania mają jedynie  charakter kosmetyczny ”. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec stwierdził  , iż w trakcie tej 

debaty „każdy broni swojego”. Następnie dodał,iż na poprzedniej sesji również osobiście bronił 

zamiaru przekształcenia szkoły w Bażanówce i w Nowosielcach. Następnie zwrócił się 

 z zapytaniem do zebranych dyrektorów szkół: „ jeżeli zajdzie taka potrzeba kto z Państwa 

Dyrektorów zgłosi akces przejęcia szkoły pod stowarzyszenie, bo taka potrzeba na pewno 

zajdzie”.Dodał,że wówczas  ta reforma dotknęłaby wszystkich  i poprosił również dyrektorów 

o  merytoryczną pomoc w tym zakresie. 

 

- Dyrektor Gimnazjum w Zarszynie  Leon Szałankiewicz  powiedział, że dyrektorzy  szkół 

naprawdę podejmują różnorodne działania oszczędnościowe i oszczędzają w szkołach ponad miarę 

możliwości. Polityka oszczędnościowa  jest  na prawdę wysoka i racjonalna. Zaproponował, aby 

jeszcze raz wspólnie usiąść i mądrze przemyśleć pewne rozwiązania  przed ich wdrożeniem  w 

życie, zaznaczając jednocześnie, że są to ludzkie losy i jest ciężko wybrać,a przy łączeniu etatów w 

zespołach może dojść do konfliktów międzyludzkich.  

 

- Dyrektor SP w Długiem Bogusława Skalska  sugerowała , aby zatrudniać nauczycieli  

w niepełnym wymiarze  godzin, bo dzięki temu  w ten sposób dyrektor będzie miał do dyspozycji 

nauczyciela np. na zastępstwa natomiast w przypadku gdyby byli to nauczyciele zatrudniani  na 

pełny etat z dużą  ilością godzin ponadwymiarowych, możliwości takie są ograniczone. 

 

- Radny Stanisław Burczyk zgłosił formalny wniosek,  aby przed procedurą głosowania ogłosić  

10 minutową  przerwę w obradach.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie formalny wniosek 

Radnego Stanisława Burczyka. Za podjęciem wniosku głosowało 14 radnych. 

-Przewodniczący  Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Wniosek podjęty został większością głosów. Za jego podjęciem głosowało 13 radnych, 0 przeciw,  

1 Radny wstrzymał się od głosu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w  sprawie w sprawie utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Długiem oraz nadania statutu.  

Za podjęciem uchwały głosował – 1 Radny, 8 -  przeciw, 5 - Radnych wstrzymało się od głosu.  
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Zatem projekt uchwały w powyższej sprawie nie został przyjęty. 

 

Kolejny projekt uchwały poddany Przez Przewodniczącego Rady Pana Janusza Koniecznego pod 

glosowanie dotyczył utworzenia Zespołu Szkół z siedzibą w Zarszynie oraz nadania statutu.  

Za podjęciem uchwały głosował – 1 Radny, 8 -  przeciw, 5 - Radnych wstrzymało się od głosu.  

Zatem projekt uchwały w powyższej sprawie również nie został przyjęty. 

 

 

Ad. 16- 20. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad pięcioma 

tematycznie powiązanymi projektami uchwał, tj.  

 - w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Bażanówce, 

-  w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Jaćmierzu, 

- w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy     Szkole Podstawowej  

w Nowosielcach, 

- w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Odrzechowej, 

- w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

w Zarszynie. 

- Radni otrzymali projekty uchwał wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z ustawą z dnia 7 września 

1991 r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) przepisy dotyczące 

likwidacji szkoły publicznej zawarte w ust. 1-5 art. 59 stosuje się odpowiednio w przypadku 

likwidacji publicznych przedszkoli, w tym innych form wychowania przedszkolnego. Zgodnie z 

powyższym  publiczna inna forma wychowania przedszkolnego może być zlikwidowana przez 

organ  prowadzący z końcem roku szkolnego. Organ prowadzący zobowiązany jest najpóźniej na  

6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji publicznej innej formy 

wychowania przedszkolnego: rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty. 

Publiczna inna forma wychowania przedszkolnego może zostać przekształcona po zasięgnięciu 

opinii organu sprawującego nadzór pedagogiczny. W związku z powyższym, w terminie do  

29 lutego 2012 r. organ prowadzący prawidłowo poinformował o zamiarze likwidacji Zespołów 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkołach Podstawowych w Bażanówce, w Jaćmierzu, w 

Nowosielcach, w Odrzechowej i w Zarszynie rodziców wychowanków oraz Podkarpackiego 

Kuratora Oświaty. 

W dniu 02.03.2012 r. do Wójta Gminy Zarszyn wpłynęła również pozytywna opinia 

Podkarpackiego Kuratora Oświaty w Rzeszowie w w/w sprawie. Uchwały w sprawie likwidacji 

Zespołów zostały również zaopiniowane przez związki zawodowe zrzeszające nauczycieli szkół 

Gminy Zarszyn. W dniu 28 grudnia 2011r. Rada Gminy Zarszyn podjęła 5 uchwał w sprawie 

utworzenia z dniem 2 stycznia 2012 r. Zespołów Wychowania Przedszkolnego przy Szkołach 

Podstawowych w Bażanówce, w Jaćmierzu, w Nowosielcach, w Odrzechowej i w Zarszynie. 

Utworzenie publicznych Zespołów Wychowania Przedszkolnego wynikało z założeń projektu pn. 

„Wiejskie Ośrodki Rozwoju Dziecka w Gminach Zarszyn i Olszanica”, który przewidywał 

kontynuację nowopowstałych Punktów Przedszkolnych przez Gminę Zarszyn. Ze względu na fakt, 

że ani w projekcie ani w umowie partnerskiej zawartej pomiędzy Gminą Zarszyn a Fundacją 

Elementarz, jako projektodawcą nie zostały określone ramy czasowe, do kiedy Punkty powinny 

funkcjonować w ramach kontynuacji projektu, ich funkcjonowanie do dnia 31 sierpnia 2012 r . 

spełnia w/w wymóg. W budżecie Gminy na 2012 r. udało się zabezpieczyć środki na 

funkcjonowanie Zespołów tylko do końca roku szkolnego 2011/2012. Szacuje  

70 tys. zł. 
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Przy obecnych trudnościach związanych z zaplanowaniem budżetu Gminy na rok 2012 i przy 

bardzo niekorzystnych prognozach na lata następne, Gminy Zarszyn nie stać na finansowanie 

dodatkowych zadań oświatowych, gdyż średnio do otrzymanej subwencji  oświatowej Gmina 

dokłada rocznie około 3 mln. zł. Zważając na powyższe, podjęcie uchwały w sprawie likwidacji 

publicznych Zespołów Wychowania Przedszkolnego przy szkołach podstawowych w Gminie 

Zarszyn jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił , że  powyższe 

projekty uchwał były przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 19 marca 2012 r.  

W związku z trudną sytuację finansową gminy i brakiem w budżecie gminy  środków na 

prowadzenie Zespołów Wychowania Przedszkolnego przy w/w szkołach podstawowych, 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali w/w projekty uchwał. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał kolejno pod głosowanie : 

- projekt uchwały w sprawie w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej w Bażanówce. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Jaćmierzu. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 

głosowało 13 radnych, 0 przeciw, 1 radnych wstrzymał się od głosu; 

 

- projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy  Szkole 

Podstawowej w Nowosielcach. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Odrzechowej. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 

głosowało 13 radnych, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu; 

 

- projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Zarszynie. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 

głosowało 11radnych, 0 przeciw, 3 radnych  wstrzymało się od głosu.  

 

Ad. 21. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie sprawie przystąpienia 

do "Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi  na lata 2011-2016". 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w związku z podjęta Uchwałą  

 Nr 96/2207/11 Zarządu Województwa Podkarpackiego z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie 

uchwalenia Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2011-2016 i utworzenia  tzw. Grupy 

pilotażowej koniecznym  jest podjęcie uchwały przez Radę Gminy, w której określa się wolę 

uczestnictwa w tym Programie. Ponadto należy również wytypować  jedną miejscowość  w gminie 

oraz intencję gminy w partycypacji dofinansowania szkoleń grupy pilotażowej ( są  to koszty np. 

udostępniania sal na szkolenia, serwis kawowy). Program ten to ewolucyjnie rozwinięta metoda 

rozwoju lokalnego wsi i ich społeczności, która zakłada, że autentyczna odnowa wsi jest możliwa 

dzięki zaangażowaniu mieszkańców wsi i wsparciu tej aktywności przez gminę i region. W związku 

z tym,że do programu pilotażowego może być wytypowana tylko jedna miejscowość 

przeprowadzono konsultacje z sołtysami, w  wyniku której wytypowano miejscowość Nowosielce, 

która do tej pory nie była objęta w/w programem. Na zebraniu wiejskim mieszkańcy Nowosielec 



17 

 wstępnie wybrali grupę  pilotażową , która objęta zostanie cyklem szkoleń związanych z realizacją 

programu.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 19 marca 2012 r. członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, wyrażając tym samym zgodę na wytypowanie miejscowości Nowosielce do uczestnictwa 

w "Podkarpackim  Programie Odnowy Wsi  na lata 2011-2016". 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie sprawie przystąpienia do "Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi  na lata 2011-2016". 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 22. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Pan Józef Kocoń Sołtys Odrzechowej wnioskował o wystosowanie do Starostwa Powiatowego  

w Sanoku pism w sprawie przeprowadzenia remontu drogi powiatowej łączącej drogę powiatową  

z wojewódzką w kierunku Pastwisk poprzez poprawę stanu jej nawierzchni oraz  opracowanie 

dokumentacji na remont mostu na potoku Czernisławka w Odrzechowej.  

 

- Radny Adam Malik wnioskował o wystosowanie do Starostwa Powiatowego w Sanoku pism 

dotyczących: 

-  przystąpienia  do  pilnego  wykonania remontu nawierzchni drogi powiatowej na odcinku od 

Jaćmierza do Wzdowa; 

-  wyremontowania lub rozebrania zniszczonej wiaty przystankowej przy  drodze powiatowej od 

strony Wzdowa do Jaćmierza; 

-  pilnego wykonania  remontu drogi powiatowej w Pastwiskach; 

- uprzątnięcia poboczy na drodze powiatowej relacji Zarszyn- Jaćmierz. 

Zapytał także czy planowana jest po zimie poprawa  stanu nawierzchni dróg gminnych  

i wewnętrznych.  

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował , aby w przyszłości przed przystąpieniem do wykonywania prac 

budowy lub przebudowy drogi gminnej, przed przystąpieniem do jej utwardzenia w pierwszej  

kolejności sprawdzić stan prawny tej przewidzianej do remontu drogi.  

 

- Radny Wojciech Niemiec zwrócił się o interwencję w Zarządzie Powiatu o zabezpieczenie korony 

drogi powiatowej Bażanówka- Jaćmierz.  

 

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała  o wystosowanie do Starostwa Powiatowego w Sanoku 

pisma celem wykonania remontu 50 m odcinka chodnika  przy drodze powiatowej w Posadzie 

Zarszyńskiej obok przystanku PKS w kierunku Odrzechowej oraz pilnego remontu drewnianego 

mostu na drodze powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej w kierunku do Odrzechowej. 

  

- Radny Stanisław Burczyk stwierdził, iż pomimo kilkakrotnych jego próśb, do tej pory nie został 

wykonany kosztorys  na wykonanie remontu dachu na budynku domu kultury  i ośrodka zdrowia w 

Nowosielcech. Stan techniczny dachu na tym budynku wskazuje na potrzebę bardzo pilnego 

wykonania remontu. Istnieje bowiem zagrożenie, że  jeżeli ta sytuacja nie ulegnie poprawie ,to 

SANEPID zamknie  poradnię kardiologiczną, gdzie  w pomieszczeniach tej poradni widoczne  są 

znaczne zacieki na ścianach. Ponownie zapytał ,kiedy zostanie wyliczony koszt  remontu tego 

dachu. 
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- Radna Alfreda Gierad zapytała Wójta, czy w Odrzechowej nadal planuje się budowę farmy 

elektrowni  wiatrakowych i czy przed ewentualnym przystąpieniem do realizacji tej  inwestycji  

będę  prowadzone rozmowy z mieszkańcami  na ten temat. Radna dodała, iż świadomość ludzi pod 

względem ewentualnego niekorzystnego oddziaływania wiatraków  na ludzi jest coraz większa  

i chciałaby, aby w tej sprawie również i mieszkańcy wypowiedzieli się. 

 

- Radny Krzysztof Bałut wnioskował o podjęcie niezbędnych działań w kierunku  uporządkowania 

na terenie gminy przydrożnych rowów oraz poprawę  stanu technicznego wiat przystankowych 

wzdłuż drogi krajowej Nr 28 na odcinku od Zarszyna do Nowosielce, w związku z planowaną we 

wrześniu  br. wizytacją  gminy przez Pana Prezydenta RP.  

 

- Pan Aleksander Michalak Sołtys Pielni wnioskował o to , by mieszkańcy gminy dołożyli 

wszelkich starań, aby po wsiach nie biegały bezpańskie psy.  

 

- Radny Piotr Tutak zwrócił się z prośbą o podjęcie interwencji w kwestii jakości wykonywanych  

prac na zadaniach realizowanych  w ramach Programu Odnowy Wsi.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapoznał radnych z pismem, które wpłynęło 

do biura obsługi rady gminy, skierowanym przez  Pana Stanisława Bielenia zam. Warszawa 

dotyczącym zabezpieczenia w budżecie gminy środków na odnowienie ok. 40 grobów potomków 

rodziny Gniewoszów pochowanych na cmentarzu przycerkiewnym w Nowosielcach,  który po 

zburzeniu świątyni pod koniec lat pięćdziesiątych ub. wieku uległ całkowitej dewastacji. Pan Bieleń 

zaznaczył, iż mając na uwadze przywracanie pamięci historycznej i moralną naprawę dziejowych 

krzywd warto taką możliwość rozważyć.   

 

- Radna Anna Szajna wyjaśniła, że Pan Sołtys  wsi Nowosielce wspólnie z mieszkańcami  

Nowosielec  poczynili już konkretnie działania w kierunku uporządkowania przycerkiewnego 

cmentarza poprzez  uprzątnięcie tego terenu ze śmieci , wykarczowanie zakrzaczeń itp. Pomimo 

składanych wniosków o zewnętrzne dofinansowanie prac  związanych z odnowieniem grobów na  

tym cmentarzu do tej pory nie udało się  pozyskać środków pozabudżetowych. . Niemniej jednak 

temat ten jest nadal aktualny i z chwilą pojawienia się nowych możliwości pozyskania środków na 

ten cel , taki wniosek zostanie złożony. 

 

 Ad. 23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

 

- Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Pan Bogusław Rakoczy odpowiedział, że : 

-  wszystkie  wnioski  o przeprowadzenie  remontów  dróg powiatowych zostaną przekazane 

stosownym  pismem do Starostwa Powiatowego  

w Sanoku; 

- odnośnie wałęsających się psów Kierownik Rakoczy odpowiedział , że to trudny do 

wyegzekwowania temat i wspólnie musimy przyczynić się do właściwego rozwiązania tego 

problemu; 

 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi odpowiedział, że odtwarzanie granic drogi przewidzianej do 

odbudowy odbywa się wówczas  , gdy wystąpi  taka potrzeba bowiem są to dodatkowe koszty 

konkretnego zadania, które muszą być pokrywane środkami budżetu gminy,wydatkowane z budżetu 

gminy; 

 

-odnośnie remontu dachu na budynku domu kultury w Nowosielcach odpowiedział, że remont tego 

dachu to koszt szacunkowy  powyżej 70 tys zł. Z uwagi na brak w budżecie gminy powyższej 
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 kwoty, wykonane  mogą być  jedynie doraźne prace chroniące przed jego przeciekaniem; 

 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Eugeniusz Mazur wyjaśnił,że na obecnym etapie zakres  prac 

wykonywanych w ramach Programu Odnowy Wsi  jest nie zadawalający,  prace te  również 

kwestionowane są przez  inspektora nadzoru. Niemniej jednak wykonawca  realizujący  te zadania  

zobowiązał się, że zgodnie z zawartą umową w terminie do końca czerwca 2012 r. zadania te w 

należyty sposób zostaną wykonane. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej na wstępie swojej wypowiedzi zwrócił się z zapytaniem do 

Radnych, czy może podejmować działania w kierunku odkupienia od PKP - 5 arowej działki w 

Zarszynie. Jest to działka, która przylega do budynku stacji kolejowej i obecnie wykorzystywana 

jest  do wjazdu  autobusów na przystanku PKS w Zarszynie. Koszt zakupu tej działki to kwota ok.  

4 tys zł brutto plus koszty notarialne. Zakup działki pozwoliłby na  właściwe jej zagospodarowanie 

i utrzymanie we właściwym stanie. 

Po krótkiej dyskusji Radni wyrazili wstępną zgodę na zakup tej przedmiotowej działki.  

 

Na pozostałe zapytania Wójt odpowiedział: 

- Radnej Alfredzie Gierad, że projekt  budowy farmy elektrowni wiatrowych  w Odrzechowej 

przygotowywany jest  się już od ok. 10 lat, a  czy dojdzie do realizacji  nadal nie wiadomo.  

W minionych latach  była akceptacja mieszkańców na realizację tej inwestycji, mieszkańcy 

wydzierżawiali własne grunty na ten cel, otrzymując opłaty za dzierżawę ,jak również i gmina taką 

opłatę dzierżawną otrzymywała. przez szereg lat. Obecnie  umowy te planowane są do rozwiązania.  

Następnie  Wójt zaznaczył, że „w tej chwili by nie walczył, aby tych wiatraków nie było, bo to 

kolejna rzecz ,która mogłaby ratować budżet gminy. Jeżeli nadal nie uda się tej inwestycji podjąć   

to pozbywamy się drugiej „złotej kury”, jaką  wcześniej mógł być zakład utylizacji odpadów  w 

Posadzie Zarszyńskiej,  ale w związku z protestami realizacja tej inwestycji nie doszła do skutku. 

Zakład ten mógłby funkcjonować i przynosić duże  wpływy do budżetu. Jeżeli jeszcze 

oprotestujemy  planowaną do realizacji budowę  wiatraków,  to na terenie naszej gminy nic już nie 

powstanie i czeka nas bardzo trudny okres”. Na zakończenie Wójt zaznaczył, „iż jest- On-tylko 

jeden  i jeżeli  nie ma wsparcia, to wszystkiego sam nie przeforsuje,  a może zgłaszać jedynie 

pomysły i podpowiadać”. Budowa wiatraków prawdopodobnie nie rozpocznie się z uwagi na 

utrudnienia ze strony służb ochrony środowiska chociaż inwestor liczy na to, że może jeszcze o tę 

inwestycję wystara się”.   

 

Ad. 24. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił osiemnastą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014   

za zamkniętą.  

 

 

Protokołowała :      Przewodniczący 

Irena Kasza       Rady Gminy Zarszyn    

        mgr Janusz Konieczny 


